
 

 
 

 

www.stockholm.se  

 

Råd för funktionshinderfrågor 

vid trafiknämnden och Stockholms 

Stads Parkerings AB 

PROTOKOLL 8/2014 

  

 

 

   
 

 Tid Måndagen den 10 november 2014  

kl 14.30 – 17.00 
   

 Plats Lavals rum, Tekniska Nämndhuset 
   

 Justerat  

  

 

Ulrika Voghera  Gunnar Slätt 

  

Närvarande  

 Ledamöter: 

 Ulrika Voghera, (HSO/HRF), ordföranden  

Anders Carlsson, (HSO/RTP-S)  

Gunnar Slätt, (HSO/FHDBF)  

Bo Andersson, (HSO/Neuroförbundet Stockholm)  

 
Tjänstemän: 

 Rådets sekreterare Petra Berglund samt tjänstemännen 

Catarina Nilsson, Lars-Olov Norling och Liselott Freiman 

Gjelset. 

 

 
 

 § 1 
Val av justerare  
 
Beslut 

Rådet utser Gunnar Slätt att tillsammans med ordföranden 

Ulrika Voghera justera dagens protokoll. 

 

 § 2 
Dagordningen fastställs 
Dagordningen godkänns efter att punkt 9 dragits tillbaka, 

och med tillägg under punkten 12. 

 

 § 3 
Föregående protokoll 
Rådet godkänner protokoll 6/2014 och lägger det till 

handlingarna. 

 

 § 4 
Inkomna skrivelser och protokoll 
Protokoll 5/2014 från kommunstyrelsens råd för 
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funktionshinderfrågor anmäls. 

 

 § 5 
Inkomna remisser 
Rådet går igenom remiss från revisionskontoret som 

inkommit till trafiknämnden sedan rådets senaste 

sammanträde, gällande intern kontroll i 

investeringsprojekt.  

 

 

 § 6 
Ärenden tagna på delegation 
Inga ärenden är tagna på delegation till dagens 

sammanträde. 

 

 § 7 
Trafiknämnden 
Preliminär dagordning till trafiknämndens sammanträde 

9/2014 den 20 november 2014 är utsänd till rådet. 

 

 § 8 
Stockholms Stads Parkerings AB 
Inga handlingar är utsända. 

 

 § 9 
Reklamfinansierade toaletter 
Peter Ringkrans och Micael Nilsson från JC 
Decaux kommer till rådet för att presentera och 
få rådets synpunkter på de nya toaletterna som 
de tar fram. 
 

Ärendet utgår då de föredragande på förmiddagen 

meddelat att de fått förhinder. 

 

 § 10 
Information om hur inspektören av bl.a.  
uteserveringar arbetar 
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Föredragande: Lars-Olov Norling och  

Liselott Freiman Gjelset 

 

Sommaren 2013 började inspektörerna på 

upplåtelseenheten sin verksamhet. I uppdraget ingår att på 

plats kontrollera alla typer av upplåtelser men de startade 

sitt arbete med uteserveringar. Detta efter att DHR, 

förbundet för ett samhälle utan rörelsehinder, för något år 

sedan kontrollerat bland annat tillgängligheten på 

uteserveringar och lämnat anmärkningar till kontoret. 

Upplåtelseenheten prioriterar därför tillsynen av 

uteserveringar och har även utarbetat en checklista för 

kontroll av tillgängligheten.  

 

Uteserveringar ska vara tillgängliga i möjligaste mån. Så 

kallade ”vandrande uteserveringar” där möblerna flyttas 

under dagen för att följa solen, är inte tillåtet.  

Blomlådor, skyltar och liknande, allt ska finnas inom den 

yta som företaget hyrt, även gästerna. 

Galler vid trädgrop räknas som fri yta endast om de är 

riktigt täta. Uppbyggnader är endast tillåtet vid stora 

lutningar. 

Rep och stolpar är normalt inte tillåtet, men polisen kan 

ge tillstånd för detta för att vid kvällstid kontrollera köer, 

men då krävs även att det finns ordningsvakter. 

 

Fri yta mellan servering och kantsten ska vara minst 1,6 

meter vid mindre frekvent nyttjade gångbanor och minst 

2-4 meter vid mer frekvent nyttjade. Vid 

vinteruteserveringar krävs, för att möjliggöra snöröjning, 

minst 3 meter. 

1 april – 15 oktober räknas som sommaruteservering, 

övrig tid är det vinteruteservering. 

 

Inspektörerna har funnits i 1,5 år och jobbar endast dagtid. 

De tittar på måtten, avgränsningar, tillgänglighet, att inget 

sticker ut med mera. Man måste ha tillstånd för allting 

som man sätter ut på gatan. Samma regler gäller vintertid, 

men med mer fria ytor för att kunna snöröja. Dekal med 

tillstånd ska sitta väl synligt. 

Vid avvikelser är inspektörerna noga med att berätta 
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varför det är så viktigt att följa tillståndet. Tyvärr följer 

inte alla berörda reglerna, och inspektörerna har sällan tid 

att göra en efterkontroll. 

 

Det ges tillstånd för ca 1 200 uteserveringar varje år. 

Tillståndet är kopplat till ägaren, vid försäljning krävs nytt 

tillstånd. Det är polisen som är tillsynsmyndighet, och det 

krävs därför ett bra samarbete mellan närpolisen och 

kontoret.  

 

 
Beslut 

Rådet tackar för informationen, men önskar att 

inspektörerna i framtiden även kunde tjänstgöra några 

kvällar/nätter i månaden, speciellt perioden maj till mitten 

av september.  

 

 

 § 11 
Bevakningslistan 
Rådet går igenom och uppdaterar bevakningslistan. 

 

 § 12 
Övriga frågor 
 

a) Hur fungerar taxan för användande av publika 

toaletter för mag- och tarmsjuka? 

 

Svar: Kontorets möte med föreningen för mag- och 

tarmsjuka blev inställt och är skjutet på framtiden. 

De flesta toaletter är avgiftsfria och fler kommer att 

bli avgiftsfria. 

 

 

b) Trafiknämndens svar på remiss av ”Yttrande om 

ytterligare underlag om överskridna gränsvärden 

för större partiklar (PM10) enligt 

luftkvalitetsdirektivet”. 

 

Rådet har tagit del av remissvaret.  



 

 Råd för funktionshinderfrågor 2014-11-10 
 

 Sida 5 (6) 

 
  

 

 

 
 

 
www.stockholm.se  

 

 

c) Staden inför e-lönebesked för alla anställda 

 

Rådet har tagit del av informationen. 

 

 

d) Skrivelse från en medborgare rörande bristen på 

handikapplatser, ställd till Polismyndigheten med 

kopia till trafikkontoret. 

Skrivelsen är skickad till rådet från HSO för 

kännedom. 

 

Rådet har tagit del av skrivelsen och lägger den till 

handlingarna. 

 

 

e) Test av tunnelbanevagnar 

 

Ulrika Voghera berättar att SL i annonser har sökt 

efter personer som vill testa nya tunnelbanevagnar i 

Västerås. SL har sökt personer i åldrarna 25-55, 

både de som reser ofta och mer sällan, samt 

föräldrar som ofta reser med barnvagn i 

tunnelbanan. 

 

Ulrika har anmält sitt intresse att få delta. Hon 

pekar på att SL bara sökt ”normala resenärer” och 

föräldrar med barnvagn, men missar andra 

hjulburna trafikanter så som personer med rullator 

och rullstol. 

 

 

f) Pilotplats cykel 

 

Ulrika Voghera informerar att hon sett en annons 

om att tycka till om Hornsgatans cykelställ, som 

ingår i projektet Pilotplats Cykel. Ulrika har skickat 

in sina synpunkter. 

 

 



 

 Råd för funktionshinderfrågor 2014-11-10 
 

 Sida 6 (6) 

 
  

 

 

 
 

 
www.stockholm.se  

g) St. Julian-priset 

 

Catarina Nilsson uppmanar rådet att nominera 

verksamheter till S:t Julianpriset 2014, och att tänka 

på kontinuerligt under 2015 inför nästa års 

prisutdelning.  

 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Petra Berglund 

 


